
Side 1 af 3 
 

   SPECIALSKOLEN 

Referat - bestyrelsesmøde torsdag den 5. oktober. 2023 kl. 16.30 – 18.30 
Sted: Afdeling Øen 

Mulige deltagere 

Lars Rosenmejer – forælder Øen 
Christina Frank Nielsen – forælder Øen 
Gitte Irgens Eilersen – forælder Øen 
Helle-Maj Klint Møller – forælder Øen (afbud) 
Pernille Secher Westh – forælder Centerklasserne 
Bente Østrup Olsen – medarbejderrepræsentant Centerklasserne (afbud) 
Trine Nymann Andersen – medarbejderrepræsentant Øen 
Tobias Linde Sørensen Ø5 - elevråd 
Mike Willock Ø9 - elevråd 
Anders Lind Thrane – afdelingsleder (afbud) 
Christian Langhorn-Rønn - afdelingsleder 
Tinella Svarrer – skoleleder 
 

Referat 

Pkt. Ca. Tid Indhold 
1 16.30 - 

16.35 
Godkendelse af dagsorden 
Kommentarer til referat fra sidste møde 

Godkendt 
2 16.35 - 

16.42 
Orientering/nyt fra formand 
 Læserbrev: 

o Lars har sendt læserbrevet fra skolebestyrelserne i Faxe kommune ud til bestyrelsens 
indsigt.  

 Suppleringsvalg til bestyrelsen mv. 
o Der er sendt orientering ud til alle forældre via Aula og der er talt om det til 

Forældremøderne i Centerklasserne og på Øen i sept. 2023. 
Der er orienteringsmøde den 10. okt., og valg den 25. okt. 

o Det drøftes, at nogle forældre fra Centerklasserne er undrende overfor, at både valg 
og orientering foregår på Øen. Det aftales, at der fremadrettet tilstræbes en mere 
ligelig fordeling af møders placering mellem afdelingerne. 

o Der opleves en uro blandt nogle Centerklasseforældre omkring den potentielle 
fysiske sammenlægning af afdelingerne og dermed flytning af Centerklasserne. Det 
aftales, at vi søger at orientere forældre så meget vi kan/må, og betrygge dem i at 
hvad det vil medføre af bedre rammer. 

o Det oplyses, at der er forventes kandidater fra Centerklasserne til suppleringsvalg. 
 

3 16.42 - 
17.00 

Orientering/nyt fra skoleledelsen 
 Ansættelsessamtaler den 21/9 og 28/9: 

- Vi har ved samtalerne den 21/9 ansat to pædagoger, én til CK og én til Øen. Derudover er 
der ansat to BH-klasseledere. 

- Der er i den forbindelse drøftet (med medarbejderne) og besluttet en rokade af 
medarbejdere på Øen, for at sikre kontinuitet i Ø1 og Ø2. 

- Ved samtalerne den 28/9 blev der yderligere ansat en pædagog til Øen og en pædagog til 
Centerklasserne. 
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 Hjemmeside 
- Den er kommet op at køre. Nogle af beskrivelserne af tilbuddet skal opdateres, da de 

tidligere fra kommunens hjemmeside er blevet overført. Det arbejder skolens ledelse på 
med sekretær. 

 Referater 
- Der mangler bestyrelsesmødereferater til deling i Aula. Sidste referat i Aula er fra juli 

måned. Ledelsen koordinerer med Sekretær. 
 

 Skoleledelserne har de sidste par dage i samarbejde med Centret arbejdet på at forberede 
materialer til politikerne vedr. ny skolestruktur.  
 

4 17.00 - 
17.05 

Orientering/nyt fra medarbejderrepræsentanter 
- Tillidsrepræsentant og afdelingsleder har haft møde med de nye medarbejdere for at 

følge op på nye medarbejderes oplevelser med henblik på at afdække 
forbedringsmuligheder. 

- Der arbejdes på at færdiggøre en Personalehåndbog for Specialskolen, som ikke har så 
lang tids virke bag sig, og dermed skal skabe ”alt” på ny. 

- Medarbejdere ønsker at der er færre voksenskift i klasserne på Øen (som er mere fag-
tildelt grundet afgangsprøver), så eleverne mødes af færre voksne med henblik på det 
relationelle. Dette er i proces i forhold til de kommende fagfordelinger. 

- På personalemødet på Øen vil medarbejderne blive bedt om at komme med bud på, om 
de har smartere måder at fagfordele og organisere skemaer på. 

 
5 17.05 - 

17.10 
Nyt fra elevrådet 

- Stort ønske fra eleverne om at få mørklægningsgardiner på Øen, idet solskærmningen er 
taget ned på skolen. Det skal forventeligt betales af skolens eget budget. 

- Det bliver meget varmt i klasserne på Øen – og koldt om vinteren. Dette er meldt til 
arbejdstilsynet fra AMR-gruppen på Sofiendalskolen.  

- Lars sender mail til Mikkel Dam (formanden for Børn- og Læringsudvalget) herom. 
- Toiletter på Grøn gang på Øen: Lige nu deles 5 klasser om 1 toilet. Der er ikke flere på 

gangen. Skoleleder taler med Sofiendalskolens ledelse om at bruge nogle i deres 
afdeling. Herefter orienteres eleverne. 
Eleverne bedes tage kontakt til klassens voksne eller skolens ledelse, hvis de bliver sendt 
væk fra toiletterne. 
 

6 17.10 - 
17.15 

Dialogmøde omkring pårørende politik – referat 30/8 
- Gitte og Christina fra bestyrelsen deltog sammen med mange andre borgere. 
- Her blev begrebet ”Pårørende” defineret. Herefter blev der talt om det gode 

samarbejde. Det vedtagne er sendt ud til høring. 
- Christina og Gitte har fokus på formuleringen om, at dagtilbud og skole skal være 

opmærksomme på, hvornår børn bliver pårørende. Hvis det alene er institutionernes 
ansvar, kan der uvægerligt blive overset nogen. I stedet bør flere myndigheder tale 
sammen, fordi noget viden haves i psykiatri eller hospitalsvæsen. 

- Lærere har Underretningspligt, men ikke undersøgelsespligt. 
- Muligvis kunne der oprettes en samtalegruppe med præst eller lignende. 
- Punktet drøftes nærmere ved bestyrelsesseminaret den 4. nov., og der laves et 

høringssvar. Gitte og Christina laver et udkast herpå til drøftelse. 
 

7 17.15 - 
17.20 

Dialogmøde Børn og Læringsudvalget - 2/10 
- Anders, Tinella og Lars deltog. Der var kun en halv time afsat.  
- Politikkerne talte og spurgte meget ind til Specialskolens kapacitets behov. 
- Her blev bl.a. italesat, at vi ønsker en sammenlægning med de nødvendige faciliteter, 

herunder en ordentlig legeplads der stimulerer de sansemotoriske behov. 
- Der er en kommunal strategi om at hjemtage elever fra eksterne tilbud. 



Side 3 af 3 
 

- Politikkerne spurgte direkte til skolens ønske for matrikel, og her blev svaret at 
Sofiendalskolen har de ønskede rammer. 

- Der blev ligeledes drøftet adgange til faglokaler og fordeling heraf, idet Specialskolen 
(uhensigtsmæssigt) ofte må vente på at de andre skoler har placeret deres skemaønsker. 
 

8 17.20 - 
17.30 

Tilbagemelding vedr. budget-beslutninger fra politisk lag. 
- Det vi indtil videre har set og har haft høringssvars-ret til har kun omhandlet økonomi. 

Nu skal fokus rettes mod forslag i høringsmaterialet vedr. skolestruktur, som forventes 
udsendt 13. okt. 23.  

- Politikere har besluttet, at Terslev skole ikke lukkes. I stedet skal Nordskov eller Sofiendal 
være enten Indskoling og mellemtrin eller udskolingsskole. Det betyder en stor forskel på 
skoletilbuddet på almenområdet - alt efter hvor man er bosat i kommunen. Dette sker 
bl.a. for at klasseoptimere og udforme rentabel skoleøkonomi. 
 

  PAUSE 
9 17.35 - 

18.00 
Årshjul for skolebestyrelsens arbejde  

- Punktet udsættes 
 

10 18.00 - 
18:20 

Bestyrelsesseminar  
 Lørdag den 4. november 2023 fra kl. 9 – 15  
 Dagsorden: 
- Seminaret bliver kombineret seminar og bestyrelsesmøde. 
- Der skal laves høringssvar til skolestruktur og pårørendepolitik.  

Der skal arbejdes med principper/politikker. De skal ikke nødvendigvis være færdige, 
men arbejdes skal startes op. Måske de vigtigste: Punkt 10, 14 og 16 (fra den udsendte 
liste) 

- Anders deltager ikke grundet planlagt ferie, men Tinella og Christian gør. 
- Vi deles måske op i 3 grupper, så vi kan arbejde med flere principper samtidig 
- Tinella samler vores foreløbige forslag til principper som er udfærdiget med 

medarbejderne (bl.a. vedr. funktionsbeskrivelser for lærere og pædagoger samt værdier 
mv.) og sender til Skolebestyrelsen. 

- Lars laver ny dagsorden og sender til bestyrelsen. 
 
 

11 18.20 - 
18.25 

Eventuelt (punkter der skal drøftes ved senere møder)  
 Der er forslag om et mini-elevråd for de yngste elever. Fordele/ulemper? 
 Fordeling af forældrerepræsentanter i fht. CK/Øen. 
 Skærmanbefaling fra Børns Vilkår – deles med forældre i Aula når ledelsen har modtaget 

disse 
 

12 18.25 - 
18.30 

Orientering om personsager 
- Punkt drøftet 

 
 

 

Referent: Christian Langhorn-Rønn 


